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ACTA DEL CONSELL DE BARRI DE POBLE - SEC 

Data: 14 de juny de 2017. 18.30h 

Lloc: Sala d’actes del Centre Cívic El Sortidor, a la Plaça del Sortidor, 12 

Presideixen  el Consell de Barri: 
Regidora: Laura Pérez Castaño 
Vicepresident Consell de Barri: Josep Guzmán Vila 
Consellera de barri: Carolina López i Garcia  
Conseller Tècnic: Xavier  Farré i Parisé 
 
Conselleres/es: 
Sergi Sarri, Conseller Grup Municipal PDCat  
Jordi  Fexas  i Massanés, Conseller Grup Municipal ERC 
David Labrador, Conseller Grup Municipal C’s 
Jose Antonio Calleja, Conseller Grup Municipal PPC 
Lluïsa Pahissa, Consellera Grup Municipal CUP 
 
Representats de les entitats: 
Ass. Alerta Poble Sec 
Ass. Amics Plaça Santa Madrona 
Ass. Comerciants Poble Sec-Paral·lel 
Assoc. Places Ciutat del Teatre 
Ass. Veïns Satalia 
A VV. Poble Sec 
Colla Castellera Poble Sec 
Coordinadora. Jubilats i Pensionistes 
Coordinador d’entitats Poble Sec 
CUP Poble Sec 
Fundació Privada Artesà 
Som Paral·lel 
Unió Aavv. Poble Sec 
Consell Cultura Tradicional  
Foment Excursionista Barcelona 
 
Altres 
Policia Comunitària 
Maria Rengel. Directora Serveis a les Persones i Territori. Districte 
Núria Pérez, Tècnica del Districte  
 
40 veïns i veïnes  
  
Ordre del dia 

1. Aprovació acta Consell de Barri anterior  
2. Informacions de la situació del barri  
3. Posada en marxa dels Horts de la Font Trobada  
4. Noves Normes Reguladores de Participació Ciutadana  
5. Informació estat del procés del Pla d'Equipaments del Poble-sec  
6. Torn obert de paraules 
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1. Aprovació Acta Consell anterior 
 

Josep Guzmán, Vicepresident del Consell de Barri, dóna la benvinguda a les persones 
assistents i els agraeix la presència. S’emplaça al torn obert de paraules per donar per 
aprovada l’acta de l’anterior reunió, si no hi hagués cap esmena.  

2. Informacions de la situació del barri 
 
Laura Pérez, Regidora del Districte, dóna la benvinguda i els agraeix l’assistència. Segons se’ls 
va demanar en el darrer Consell de barri, s’explicaran els punts de la Taula amb brevetat. 
Algunes de les qüestions ja van ser contestades al Consell anterior o bé s'han tractat a la 
Comissió de Seguiment, així que es repassaran els temes més rellevants a l'espera que es 
tingui temps a fer més preguntes al torn de paraules, ja que és interessant que els veïns/es 
tinguin veu. Es repassa l’ordre del dia del Consell, i es destaca: 
 

 Obres: ha finalitzat la urbanització i pacificació del c. Olivera, s'ha fet la visita al C. Palma i 
Sancho Marraco amb la Consellera. També van sortir dubtes sobre Radas i Concòrdia però 
s’ha tingut l’oportunitat d’abordar-los.  

 Queixes sobre convivència: sobretot de cara a l'estiu s'estan incrementant les mesures 
preventives i l’actuació directa, sobretot concentrades a les places de tres Xemeneies, el 
Sortidor, Santa Madrona i Navas. S’ha començat amb l’increment de la presència i número 
d’hores de la GUB, amb 5 agents i un caporal, per intensificar la seva presència en 
aquelles places on hi ha més incidències i intentar donar millor resposta a les queixes.   
S’ha començat a treballar la Mesura de Convivència presentada en l’anterior Consell, que 
vol incidir en les relacions de proximitat i millorar la convivència. S'ha fet una trobada amb 
diferents agents de les Hortes de Sant Bertran (escola, institut, Arrels, equip específic de 
sensellarisme, educadors o l’Institut del Teatre) i s'està fent una proposta conjunta sobre 
les activitats que s'han de fer: festes, activitat amb nens/es i artístiques a l’espai públic, etc. 

 Santa Madrona: es ve treballant amb l’equip de sensellarisme de ciutat però s'intenta 
millorar les actuacions conjuntes, amb un paper del Districte i els veïns/es més fort. 

 Plaça Navas: a partir de queixes reiterades i la percepció dels veïns/es de que ve un estiu 
dur en relació al soroll i l’alta ocupació de la via púbica, s’està fent un estudi sobre aquesta 
percepció. Ara s’està fent l’anàlisi dels resultats per veure les propostes i consensuar-les. 
S’han fet 101 entrevistes i visitat pisos de la Plaça, destacant que hi ha un elevat 
percentatge de gent a qui li agrada viure-hi però també hi ha queixes.  

 Taller de tecnologia amb la Mesura d’ocupabilitat: s’ha explicat amb detall al Plenari i 
s’ha fet l’entrega de diplomes als primers joves, en coordinació amb les entitats del barri 
que han seguit el procés i que es podran beneficiar dels seus coneixements. Al Juliol 
comença el curs de guies de natura de la muntanya de Montjuïc i hi ha altres propostes.  

 Pla de desenvolupament econòmic del Districte: si surten temes relacionats 
específicament amb el comerç es poden abordar després.  

 Camins escolars: s’està treballant amb l’Escola Jacint Verdaguer, fent la diagnosi amb la 
comunitat educativa per veure com es desenvolupa el camí, des d’una vessant de treball 
comunitari. S’ha fet una primera reunió sobre el Bus a peu de l’Escola Tres Pins amb la 
GUB i Mobilitat, i s’està treballant també amb les famílies.  

 Festa Major: es va presentar el cartell i la guanyadora va anunciar que donaria el premi a 
la Fundació Sant Pere Claver. Es treballa perquè la festa segueixi amb el seu bon 
funcionament. És una festa de ciutat que requereix per tant recursos de seguretat. La idea 
és fer-la més veïnal, inclusiva i familiar, i per tant s’estan reduint els bars que fan festa i es 
prioritzaran les activitats de tarda i familiars. S'està treballant amb els carrers i les entitats 
per acabar de validar el programa. Es redueixen les activitats de tarda i nit de la Plaça del 
Sortidor i es canvia el Pregó de Festa Major que tindrà lloc a la cruïlla entre Mata i Piqué, 
recuperant la tradició festera del C. de les Hortes. 

 Blai i Blesa: no hi ha novetats sobre la presentació del recurs per part de l’Ajuntament. 
 

3. Posada en marxa dels Horts de la Font Trobada  
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Josep Pérez, president de l’Hort de la Font Trobada, explica el camí fins a l’obtenció de l’Hort al 
mes d’abril. Fa 3 anys que van començar el procés, pensant que era una llàstima que un lloc 
d'aquest tipus amb una font estigues desaprofitat, i van lluitar durant 3 anys per obtenir una 
plaça pública i hortícola de cara al barri. Es destaca: 
 

 Demarcació de parcel·les (abril 2017): hi ha 112 parcel·les, algunes individuals i col·lectives. 
Es mostra que antigament era una cantera. Es mostra l’hort ja plantat (maig 2017) i es 
destaca que amb poc temps ha crescut molt, perquè la terra realment és bona i hi ha aigua. 
Es mostren les flors i els fruits.  

 S'ha agafat un sistema de cultiu molt eficient i que al mateix temps fa un estalvi molt gran 
d’aigua. Amb poc tems el resultat és molt interessant. 

 Adjudicació de parcel·les: hi ha 90 parcel·les individuals de 1,5x3m i 12 parcel·les de 
1,5x6m, adjudicades a entitats del barri (associacions, AMPEs, ...) i 50 famílies que estan 
en llista d'espera. En total hi ha un volum de veïns/es al voltant de 150 / 160 persones.  

 Projecte associatiu autogestionat: abans era una plataforma i al 2015 es van constituir com 
a Associació, que funciona per assemblea i per grups de treball concrets (tècnic, relacions 
exteriors, etc.) 

 Reptes i necessitats: el sistema de reg és complicat ja que l’hort no té electricitat i la manca 
d’experiència, destacant que aquest any és d’aprenentatge i l'any que ve s'espera que 
estigui resolt.   

 
4. Noves Normes Reguladores de Participació Ciutadana  

 
Xavier Farré informa sobre les noves normes reguladores de Participació Ciutadana, que s'han 
vingut treballant amb diferents col·lectius i veïns/es implicats, i també a nivell de ciutat. Agraeix 
l’esforç per haver col·laborat en aquesta definició. Es destaca: 
  

 Antecedents: aquesta normativa no parteix de zero, sinó que ve de les normes de 
participació que han existit durant els diferents mandats. Aporta 5 punts principals:  

o Impuls de la iniciativa ciutadana com a motor de la participació, punt més important 
perquè la iniciativa ciutadana guanya un pes molt específic 

o Clarificació dels canals de participació: processos, òrgans, fòrums i consultes. 
o Reforç de la democràcia directa: impuls de les consultes ciutadanes. 
o Sistema de garanties i control (més fiabilitat i transparència). 
o Participació presencial / digital: plataforma de participació digital 

(decidim.barcelona) que ja es va utilitzar amb l'elaboració del PAM i el PAD, on es 
van poder fer aportacions per part dels veïns/es. Ara mateix hi ha processos 
participatius oberts de districtes i de ciutat. 

 Òrgans de participació: òrgans de ciutat (Consell de ciutat i consells sectorials), de 
Districte (Consells sectorials; Consell ciutadà, el proper és el 27 de juny i està format per 
entitats i ciutadans/es escollits de forma aleatòria del cens municipal; Audiència, que es 
convoca cada 3 mesos on tots els veïns/es estan convidats a portar reflexions, queixes i 
suggeriments; o fòrum ciutadà)  i de barri (Consells de Barri).   

 Sistema de participació canals i actors: es defineix què són els processos participatius 
(per exemple el del Pla d’equipaments de Poble-Sec), els Òrgans de participació, els 
Canals puntuals i les Consultes ciutadanes, que serveixen entre altres per conèixer l’opinió 
dels ciutadans/es respecte una temàtica. Fins ara només podien ser impulsades per part 
del govern i regidors/es i ara s’obre la porta a poder convocar consultes i processos per 
part dels ciutadans, amb l’objectiu d’empoderar-los per incidir en l’agenda política i incloure 
els temes que es vulguin debatre. Es preveu que amb 15.000 signatures es pugui iniciar 
una consulta ciutadana (5.400 al Districte), amb 10.000 un procés participatiu (3.600 al 
Districte) i amb 9.000 s’incorporin punts a l’ordre del dia en el Ple (1.800 al Districte). A 
Poble-Sec calen 602 signatures per la convocatòria d’un Consell de barri i 802 per un 
procés participatiu. 

 Elements destacats del nou Reglament: Pautes i garanties de rigorositat mínima 
(informació, debat i retorn), retorn obligat per part del govern municipal de comunicar la 
seva valoració en un termini màxim de 60 dies des de la seva finalització, es promou la 
pluralitat i la diversitat i la paritat de gènere en la composició dels òrgans, s’estableix el 
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nombre de convocatòries dels Consells de Barri (entre 1 i 4 sessions anuals) i en les 
Consultes ciutadanes el vot directe al conjunt de la ciutat i, excepcionalment, a nivell de 
districte i no s’exigeix un mínim de participació. 

 Calendari: es va fer l’aprovació inicial el 19 d'Abril, ara està en exposició pública durant 3 
mesos perquè els ciutadans/es i entitats presentin al·legacions (fins al 25 de juliol) i es 
preveu que al plenari de setembre s'aprovi definitivament. El 27 de juny es farà un Consell 
Ciutadà i s'està presentant a tots els consells de barri per si cal aprofundir en el tema. La 
informació està penjada a decidim.barcelona, on hi ha disponible la normativa ampliada. 

  
5. Informació estat del procés del Pla d'Equipaments del Poble-sec  

 
Carolina López presenta l’estat del procés del Pla d’equipaments del Poble-Sec. En l'últim 
Consell de barri es va explicar l’inici del procés i es va convocar a la primera sessió, però com 
no tothom hi va poder assistir s'ha cregut bo fer-ne una devolució avui. Es destaca: 
 

 Objectius principals:  
o Analitzar les necessitats i disponibilitats en matèria d’equipaments. No es 

contemplen els equipaments que no depenen directament de la competència 
municipal (educatius o sanitaris). 

o Conèixer la visió de les entitats i altres organitzacions i persones relacionades 
sobre les necessitats i usos d’equipaments.  

o Definir propostes i usos a situar en els diferents equipaments possibles i 
disponibles. 

 Fases del procés: 
o Informació i presentació: es va informar, es va fer una primera sessió per la 

constitució del grup motor, s’han fet sessions internes i la 1a sessió del Grup motor.  
o Diagnosi: 2 sessions per compartir visions, inquietuds, mancances i necessitats. A 

l'entrada hi ha el cartell de la 1a sessió del proper 20 juny, i a la pàgina web 
decidim.barcelona és el procés destacat. Es pot participar a les sessions 
presencials i a través d'internet., on també es podrà consultar la documentació.   

o Proposta d'equipaments: després de les vacances, i un cop clares les necessitats i 
prioritats, es faran propostes sobre com es podrien cobrir a través del Pla 
d’equipaments, també mitjançant un debat presencial i digital i una visita als 
equipaments. 

o Retorn: presentació de la documentació resultant en una sessió i el Consell de barri 
per recollir tots els comentaris, i finalment es disposarà del document final.  

 Calendari: finalment es mostra el cronograma des del 5 d'Abril a la primera sessió fins a la 
presentació de l’informe final al novembre. 

 
6. Torn obert de paraules  

 
A continuació es dona per aprovada l’acta del Consell anterior i s’obre un torn de paraules: 
 

Comentari / pregunta Resposta 

Maria Teresa Salvat agraeix la Núria de l'equip 
tècnic de l'Ajuntament perquè la ultima vegada 
es va dir que la Plaça del Molino era un 
desastre i van venir ràpid a arreglar-ho, tot i que 
hi ha coses pendents com el paviment. Hi tenen 
una invasió de persones begudes que fan la 
seves necessitats al carrer, i fa pudor.  

Recorda el tema dels busos que els hi han tret, 
per exemple per anar a la Barceloneta. 

Pregunta per què no s'ha renovat el permís a les 
parades que venien productes artesanals un 
cop al mes. 

Es respon que es va prioritzar l’actuació per la seva 
perillositat, però si s'ha de continuar treballant amb el 
paviment es pren nota. Queden més arranjaments 
per fer. Sobre les persones que consumeixen alcohol 
a la via pública s’explica que durant els últims mesos 
s'han fet moltes intervencions per part de la GUB, fins 
i tot algun cas de grups de persones durant el matí. 
S’han aixecat actes i requisat begudes.  

Es pren nota de la Font del Sortidor i una altra a 
Paral·lel.  

S’explica que ha canviat l’ordenança de ciutat sobre 
els mercats sedentaris i aquesta fira no complia amb 
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Pregunta per què no hi ha aigua a les font del 
Sortidor. 

el nou reglament i no estava amb la línia del que 
s'està promocionant des de comerç de ciutat. 

Victoria Egea creu que el barri continua igual 
d’incívic amb l’agreujant que ara hi ha més lloc 
per trobar-s’hi fins altes hores de la matinada. 
Creu que la neteja és nefasta i el Sr. Vázquez 
hauria de fer una volta per la part nova de la Plç. 
Navas. El 06/07 es va notificar a la GUB sobre 
un camió que estava desprenent greix de motor. 
Espera que vinguin a fer una neteja especial, 
perquè a més hi ha unes taques d’oli bastant 
grans al costat de les cadires noves degut a un 
camió que estava aparcat durant les obres. 
Després de trucades i queixes per correu 
continuen les taques, i cada nit i matí passen a 
netejar la Plaça, però no l'ampliació peatonal. 
Segons li van dir només passen 2 cops la 
setmana, i és un niu de brutícia.  

Destaca que no tothom té consciència de barri, 
per exemple el supermercat del Dia que 
descarreguen i deixen brutícia. A més hi ha una 
família de romanesos dia i nit, que es barallen 
contínuament i embruten l'espai. Diu que no ha 
notat cap millora i la situació és desesperant. 
Agrairia que s’informi als veïns/es de les accions 
que fa la GUB (documentació per escrit) a més 
dels actes de presència i quines solucions fan 
(per exemple al c. Olivera 13 hi ha problemes, 
tiren ous i els insulten).  

Es respon que a l’inici de la sessió s'ha fet un repàs 
sobre els temes de la Mesura de convivència i les 
queixes a les places, especialment sobre el 
sensellarisme de diferents col·lectius. Es recorda la 
intervenció més coordinada en alguns espais com 
Horta de Sant Bertran, per part del Districte i les 
entitats del barri i fer intervencions més eficients. És 
un tema complex i de difícil solució però s’estan fent 
esforços i es va de la mà dels que ho veuen cada dia. 

Sobre la neteja, s'ha fet una campanya específica 
que s'ha presentat a alguns consells de barri per a 
que aquesta problemàtica no tingui un efecte visible. 
Es pren nota del fet que encara hi hagi l’efecte de les 
taques.   

Es celebra que ja s’ha urbanitzat el C. Olivera però 
cal seguir. Amb la Mesura de Convivència s’ha 
ampliat en 5 agents de la GUB i un caporal, i cal 
incloure també una mirada específica a espais 
intermitjos com aquest. Es pren nota.   

Els informes sobre l’activitat de la GUB no es 
comparteixen perquè és informació delicada però sí 
que hi ha espais on es fa rendiment de comptes i el 
Consell de Prevenció i Seguretat, espais on informar 
de com estan anant certes actuacions. La GUB a 
més acostuma a venir als Consells de barri. 

Julià Matas, president de Foment Excursionista 
de Barcelona, diu que a la passada Mostra 
d'entitats se’ls va demanar portar guants i 
màxima pulcritud, però a moltes paradetes es 
venien articles d’alimentació sense condicions. 
Demana que a la propera es faci bé, ja que a 
ells se'ls exigeix però a altres no. 

Es respon que es comentarà amb la mostra de 
comerciants. Ara que es farà l’avaluació de la mostra 
es pararà atenció en això, tema amb el que s’està 
d'acord. Les normes d’higiene i salut són obligatòries 
i es comentarà amb els organitzadors per a que no 
torni a passar. 

Xam la Torre pregunta si aquest recull 
d’aportacions veïnals significa alguna cosa i si 
es farà alguna cosa sobre el bus 55. Creu que la 
petició de bus elèctric es referia concretament al 
55, no al de barri.  

Es respon que ells estan d'acord en aquest tendència 
d’anar incorporant noves unitats elèctriques a la flota, 
entrant així busos més sostenibles. No es fa 
referència al 55 específicament, és una demanda al 
barri de busos més silenciosos, sostenibles, etc. 
accelerant la implementació de busos elèctrics. 

Victor Gimenez posa de manifest que el cartell 
informatiu del Consell de barri no arriba al c. 
Olivera. S'havia previst el soterrament de la línia 
del carrer amb Plç. Santa Madrona però no s'ha 
fet res encara. Els carrers estan ben arreglats 
però hi ha cables de telefonia i caixes penjats a 
les façanes, fet que desmereix el barri. 

Es respon que no es creu que sigui un tema  de 
pressupost, es preguntarà quin és el recorregut 
perquè el cartell arribi a tot el barri. Es passarà nota 
per intentar arribar a tots els carrers.  

El soterrament està demanat a Endesa, i tenen la 
mateixa preocupació del tema. 

Margarita vol fer una queixa pels parcs, sobretot 
el de les Tres Xemeneies, que és insoluble. 
Creu que és un insult i que els nens/es tenen 
més drets. Per exemple a la Ciutadella o 
l’Escorxador tenen un toldo pel sol. 

Es respon que s'ha demanat un toldo al parc de la 
primavera perquè cau molt el sol. Es passa nota a 
veure si es pot fer. Sobre la higiene de les Tres 
Xemeneies, és un tema que ha sortit en diferents 
espais i es recull per parlar-ho amb el servei neteja. 
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Ricard Guiteras, veí de la Plaça Santa Madrona, 
dona suport a la GUB, que té tots els seus 
respectes, però també es queixa: a la GUB se li 
ha anat de les mans i ells mateixos li han dit que 
vagi al Districte i demani un seguiment. Diu que 
el cotxe passa però quan s'entra al barri no se'ls 
veu, i hi ha gent dormint als bancs, motos que 
aparquen, bicicletes lligades als arbres, etc. Per 
tant, conclou que no hi ha GUB al Poble-Sec.  

 

 

Es respon en defensa de l’actuació de la GUB, 
reconeixent que falten unitats i el que fan és prioritzar 
quan hi ha actes delictius, accidents, etc. Aquesta 
priorització indigna a qui no és atès, però ella rep 
totes les actuacions diàries i troba increïble que amb 
els agents disponibles es pugui arribar a fer i cobrir 
tants temes diferents. S’informa de noves promocions 
i que Sants-Montjuïc està entre els 3 districtes 
prioritaris per augmentar la plantilla, i espera que 
sigui més visible. Dins les prioritats encomanades hi 
ha l’augment d’hores amb més presència a places i 
carrers, i treballar més la vessant de policia de 
proximitat. 

Ampar Bertran, veïna de la Plaça del Sortidor, 
es mostra totalment d'acord amb el tema de la 
GUB, ja que se'ls truca i no apareixen.  

Destaca l’absència d’AVV i que no sap mai que 
passarà a la Plaça perquè hi ha moltes entitats 
que fan activitats, cosa que està molt bé perquè 
són de barri, però ara per exemple hi ha hagut 4 
caps de setmana amb activitats que fan molt de 
soroll durant el dia i la nit. Sap que són activitats 
a fi de bé però pregunta si no s'hauria de posar 
una mica d’ordre o repartiment.  

Es respon que l’espai públic té un component de 
discrecionalitat en el moment d'establir els criteris per 
apropar l’activitat a la via pública. Excepte la 
muntanya de Montjuïc, només es dona permís per fer 
activitats a entitats del Poble-Sec, perquè sinó n’hi 
hauria moltes. A la Plaça del Sortidor hi ha moltes 
demandes però tot el que passa a la via pública té un 
informe tècnic i el permís de la Regidora. Si hi ha una 
pressió d’ús molt elevada es pot treballar i veure 
totes les demandes, però sí que són activitats 
d'entitats del barri. Es podria establir un espai de 
negociació i per analitzar-ho.  

Jaume Llorenç apunta que passat el c. Roser, 
pujant a l’esquerra, hi ha un solar sense edificar 
ple de barraques de romanesos, amb ferralla i 
amb una porta amb clau. A més les bicicletes 
passen molt ràpid i és perillós. Hauria de ser un 
solar sense habitatges i no amb barraques. 

Es respon que es pren nota per portar-ho a l’equip 
tècnic i analitzar-ho.  

 

Chiara informa que la pujada de Poeta 
Cabanyes a les escoles fa una ziga-zaga i 
sempre està tot molt brut. Pregunta si hi ha 
algun pla per arreglar-ho, ja que a més a la 
banda més “accessible” i baixen cotxes que van 
al futbol i és una mica perillós.  

Es respon que es podria fer una visita per veure 
quines solucions es poden proposar, sobre els temes 
de neteja, la millora de l’accés a les famílies i reduir 
perills. 

Arnau celebra que es modifiqui la normativa de 
participació ciutadana. Apunta que els 
Referèndums i consultes ja sortien a les 
normatives anteriors i pregunta quina incidència 
tenen, què es farà amb els resultats i si els 
grups municipals seguiran tenint l’última paraula 
davant la democràcia directa que es planteja en 
el preàmbul. 

Es respon que efectivament la normativa estatal, 
autonòmica i la Carta de Barcelona limiten el grau 
d'implementació dels resultats, que han de passar 
per Plenari i els grups municipals poden decidir. 
Normativament no es pot establir però apel·len a que 
si es produeix un procés d'aquest tipus, els grups 
respectin els resultats de la consulta, tot i que no es 
pot assegurar. 

Víctor Mitjans, veí de la Plaça del Sortidor, 
pregunta quin tipus de regulació es fa per cedir 
la Plaça per usos lúdics, festes i actes d'aquest 
tipus. Els veïns/es de la Plaça tenen la sensació 
que se’n fa un ús molt intensiu, amb activitats 
que comencen al migdia i acaben passada la 
mitja nit. Entén que els veïns/es han d’acceptar 
però pregunta si hi ha algun tipus de regulació, 
permisos, topalls, criteris, etc. perquè acaba 
sent bastant cansat. Truquen a la GUB i els 

Es respon que per exemple enguany el Pregó es fa al 
c. Matas. Sí es poden tallar carrers, però aleshores hi 
ha problemes derivats. La solució no és fàcil però el 
problema es pot tractar en una taula on es trobi 
l’equilibri entre les entitats i els veïns/es, però és cert 
que és un barri amb moltes activitats i la solució de 
tallar carrers cal veure com afecta al barri. Cal trobar 
equilibris. 
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diuen que no els hi consta cap activitat i per tant 
no saben si està autoritzada, quan dura, el 
seguiment i coordinació entre diferents òrgans 
de l'Ajuntament i quan s'acaben la gent segueix 
allà. Hi ha més espais al barri i potser algunes 
activitats s'haurien d'intentar limitar en 
freqüència i descentralitzar, fer-ne seguiment 
des del districte i garantir la convivència.  

 

Un veí comenta que a la Plaça del Molino hi ha 
molta brutícia i diu que al seu edifici hi ha un 
habitatge turístic, i té dubtes de la seva legalitat. 

Es pren nota de les demandes i s’afegeix que s’han 
augmentat les inspeccions per pisos turístics.  

Margarita considera que és un abús el que es fa 
a la Plaça del Sortidor, de dia i de nit. Per 
exemple aquesta nit a les 02 estaven jugant a 
futbol, i quan no és la gent és el camió de les 
escombraries.  

Es pren nota de la demanda. 

Claudia Conde, de la Plataforma Som Paral·lel, 
exigeixen al govern del Districte i l’Ajuntament 
que reconeguin que es troben en una situació 
d'emergència en l'àmbit de l'habitatge, perquè 
estan desnonant gent, no renoven contractes o 
augmenten el preu de lloguer, etc. Són 
desnonaments invisibles perquè la gent ha de 
marxar de casa seva perquè aquí ja no es pot 
viure. És una situació d’emergència i com a tal 
s'han de prendre mesures concretes: fer un 
cens de pisos buits per saber exactament la 
situació de l’habitatge al barri, inspecció molt 
severa dels pisos turístics legals i il·legals, que 
els veïns/es desnonades es reallotgin al barri i 
no hagin de marxar a un altre barri. Es va fer 
una acció per assenyalar un edifici que porta 
buit 8 o 10 anys, en estat ruïnós, i també un 
edifici a la cantonada Paral·lel amb Nou de la 
Rambla. Pregunta com pot ser que en una 
situació d’emergència hi hagi edificis buits. 
L’Ajuntament no té capacitat legislativa però sí 
sancionadora, sobretot per a que els bancs 
rescatats pels diners públics siguin sancionats, 
ja que l’habitatge és un dret i no un negoci. 
Destaca també que el Districte té 1 oficina 
d’habitatge que està molt lluny, i en voldrien una 
al barri i per intermediar amb els propietaris.  

Pensen que l’Ajuntament ha de prendre 
mesures de protecció del comerç de proximitat, 
perquè estan desapareixen comerços de tota la 
vida, substituïts per bars i terrasses que no 
calen. Pregunta si farà alguna cosa amb els 
solars de titularitat municipal buits, i també els 
de titularitat privada. 

Es respon que aquesta setmana s'han reunit amb 
Som Paral·lel, entre altres entitats. S’agraeix la 
pressió i el moviment al barri, i s’explica que s'està 
fent feina internament sobre el cens de pisos buits, 
reallotjament al barri, edificis buits (s'està estudiant 
des de serveis jurídics) i comerços. Agraeix la 
intervenció i comenta que s'han emplaçat a una altra 
reunió per tractar aquestes intervencions i accelerar-
ho.  

 

 

Sergi Gazquez, de la Unió d’associacions de 
Veïns de Poble-Sec, subscriu les queixes vers 
la GUB. Informa que l’1 de juny es va retirar una 
Plaça d’aparcament per persones amb mobilitat 
reduïda de la Fundació Artesà, que tenia permís 

Es respon que el tema de la plaça d’aparcament està 
en tràmit. De moment encara no hi ha data per la 
propera Taula de Mobilitat i es pren nota de la petició. 

Es recorda que s'ha explicat el tema de l’augment de 
la presència de la GUB, a interiors de places i espais 
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fins a 31 de desembre. Pregunta si hi ha data 
per la Taula de Mobilitat del Poble-Sec, perquè 
des de la tardor no es reuneixen. I demana una 
reunió amb la Regidora.  

Pregunta com segons la Mesura de govern 
l’augment de la policia al carrer provoca en 
algunes ocasions la mort de la vida al carrer, i 
pregunta quines mesures concretes es duen a 
terme per fer front als actes incívics. 

conflictius, així com la millora del servei de 
sensellarisme o les multes per consum a la via 
pública. 

 

Oscar Salgado comenta que a la cruïlla de Creu 
dels Molers amb Passeig de l’exposició hi ha 
pisos mig enderrocats als que s'ha fet neteja, 
perquè estava ple de brutícia i hi havia persones 
sense sostre. S’ha fet alguna cosa i ha millorat 
però ha quedat a mitges. Pregunta quina idea 
es té per aquell espai.  

Comenta també que en baixos turístics es 
prenen llibertats ocupant la vorera amb taules, 
etc. i la GUB no hi passa. Creia que la 
contaminació acústica i atmosfèrica estaven 
regulades per la UE i s'havien d'anar reduint 
progressivament, però no ho nota.  

Es pren nota de les demandes. Es van fer 
tractaments de conservació de l’edifici i es preveu fer-
hi alguna cosa més per solventar els problemes de 
conservació i estructura, però està pendent. 

Laia reitera que el camp de futbol de la Satalia 
els dissabtes i diumenges es massifica amb 
cotxes i és inviable sortir, ocupen voreres, etc. 
Sap que es fan denuncies però el tema segueix. 

Es respon que el Camp de futbol demana espais per 
aparcar i és un tema que ha sortit en espais com per 
exemple el Pla d’equipaments. Es continuarà parlant 
del tema perquè es un preocupació del Districte.  

Rosa Flix es mostra d’acord en el que s’ha dit 
de la Plaça del Sortidor, i afegeix el tema del 
pàrquing i pregunta si es podria canviar 
l’entrada i sortida. Per exemple a la Plaça Navas 
ara hi ha un aparcament a sota però l’entrada i 
sortida no s'ha fet al mig de la Plaça. Creu que 
és una plaça emblemàtica del Poble-Sec de tota 
la vida però s'ha cuidat poc.  

Aquests anys al Passeig de l’Exposició, entre la 
ciutat del teatre, el parc de la neteja i els blocs 
d’edificis nous entre Poeta Cabanyes i Margarit, 
dona la sensació que s'ha fet una barrera entre 
la muntanya i Poble-Sec, quan sempre hi havia 
hagut una comunicació. Demana que de cara a 
futures intervencions es tingui en compte i no es 
segueixi amb aquest línia. 

Es pren nota de les demandes i es respon que és té 
en compte el tema de l’accessibilitat a la muntanya.  

Javier Velasco, del Consell de Cultura Popular, 
vol dir que s’ha anomenat la Plaça del Sortidor i 
la Coral la Palma Moderna, vol defensar la seva 
entitat dient que va fer activitat de celebració del 
centenari des de les 10h del matí fins les 14h de 
la tarda. La Palma va celebrar la seva Pasqua 
de les 20h de la tarda a 12h de la nit. Voldria dir 
que es fa ús de la Plaça del Sortidor com la 
resta de places del barri perquè no està permès 
tallar carrers, i possiblement si es pogués es 
podria distribuir i les activitats podrien variar de 
lloc, tallant algun carrer de manera puntual. 

Es pren nota de l’aclariment i les demandes. 
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Lola Armas diu que fa 26 anys que viu a la 
Plaça i està d'acord en el que s’ha dit. Li 
agradaria que alguna persona vingués a veure-
ho, ja que no poden dormir ni viure-hi, nit i dia. 
Pregunta si no es pot descentralitzar, i diu que 
cal tenir en compte els veïns/es i posar topalls 
d’horari. Per exemple a la Festa Major cal acotar 
l'horari perquè a vegades acaben a les 2h o 3h, i 
la gent s'hi queda quan acaben.  

Es pren nota de les demandes. 

Montse agraeix a la Consellera i el Director 
Tècnic la visita de Sánchez Marraco i la Palma 
perquè els hi van poder ensenyar in situ tots els 
temes. Espera que es solventin temes puntuals: 
accés a l’escala perquè falta pas zebra, accés a 
les motos a la vorera, etc. 

Es respon que es va prendre nota de tot el que es va 
veure, i hi ha coses que a curt termini es podrien fer 
de les que s'ha passat nota a la GUB. A mig termini 
es podria fer les obres a la part alta de Palma i a llarg 
termini, espera al proper mandat, fer la remodelació 
dels dos carrers. Els agraeix la visita.  

Xam proposa que es miri si és correcte la petició 
de l’anterior Consell sobre el bus del barri, ja 
que creu que es referia al bus 55. El bus elèctric 
no es pot plantejar de forma genèrica per tota la 
ciutat, sinó que es demana concretament 
perquè els carrers són estrets i fa molt soroll.  

Hi ha passos de vianants del Paral·lel amb 
carrils bicis sense senyalitzar, i la gent no mira.  

Es pren nota de les demandes. 

Julià demana més senyalització vertical en el gir 
del Paral·lel que entra a Calàbria, posar-la al 
mig del jardinet.  

Es pren nota de la demanda. 

Es proposa que a dalt de tot de Nou de la 
Rambla hi ha un espai bastant gran 
completament inutilitzat, on es podria fer un 
envelat per Festa Major que no molestaria 
perquè no hi ha veïns/es. 

Es pren nota de la demanda. 

Victoria els convida a veure les taques de Plaça 
Navas. Creu que sí es podrien repartir les 
activitats del Sortidor per tot el barri, i sí que es 
poden tallar carrers com es fa per exemple un 
cop l'any a l’Eixample.   

Es pren nota de la demanda. 

Es considera que hi ha una afectació general 
per la Plaça del Sortidor i es demana si els 
veïns/es es poden quedar 5 minuts per 
aconseguir algun tipus de grup o plataforma.  

La Regidora es mostra d'acord i creu bo que existeixi 
contacte entre veïnat. El Districte entoma el tema del 
Sortidor que ha sortit avui, i els agraeix les 
suggerències i altres. 

Maria Teresa Salvat recorda el tema dels busos 
que han tret.  

S’explica que en l’última fase d'implementació de la 
xarxa de bus no s'ha canviat cap bus que afecti al 
Poble-Sec. No s’eliminen busos sinó que es fa un 
canvi en el servei i els nous busos cobreixen el servei 
d'una altra manera. El 37 no es traurà, és substituït 
pel 109 fins l’Hospital Clínic i l’H16 que passa pel 
CAP de Manso. La xarxa octogonal té una lògica i pot 
ser més efectiva i eficient, permet la mobilitat amb 
més punts, és de comprensió més fàcil i té una 
freqüència de pas més elevada. Falta encara 
implementar la part final del contingut de la xarxa, 
que permetrà veure la seva efectivitat.  

 
Finalment, s’agraeix l’assistència i sense més comentaris es dóna per finalitzada la sessió. 


